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China plans to establish a system of comprehensive management and inspection of 
public security  
Full text: http://news.xinhuanet.com/newscenter/2008-02/12/content_7591793.htm

Xinhua Web, 12 February 2008: According to the national priorities published by the 
Central Committee on the Comprehensive Management of Public Security, the CCCMPS will 
focus on: establishing a system of comprehensive management and supervision of public 
security, as well as investigating leadership responsibility and implementing the veto system 
in areas which seriously affect the social stability.  
 
All China’s Women’s Federation: Rural stay-at-home children make up the second 
largest number of trafficked children   
Full text: http://www.china.com.cn/news/2008-02/27/content_10861371.htm

China Web, 27 February 2008: According to the Research Report on the Situation of 
Rural Stay-At-Home Children, of all the 
trafficked children, stay-at-home children make 
up the second largest number. The Report also 
points out that many guardians only paid 
occasional attention or taken occasional actions 
to prevent stay-at-home children from harm. 
According to the relevant ministries and 
departments, of all the trafficked children, 
migrating children represent the largest number 
of victims, followed by the stay-at-home children. 
In addition, some of the older stay-at-home 
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children who have already dropped out of school are prone to harming others or being harmed 
themselves due to the lack of supervision. 
 
Research shows there is on average 1 stay-at-home child to every 4 rural children  
Full text: http://www.jyb.com.cn/xwzx/gnjy/zhbd/t20080227_144691.htm

Xinhua Web, 27 February 2008: All China’s Women’s Federation held a press conference 
in Beijing to publicise the results from its sampling survey on the family and educational 
situation of minors as well as its national research on rural stay-at-home children. The latter 
reports more than 1 stay-at-home child to every 4 rural children. According to the national 
sampling survey conducted in 2005 where 1% of the total population was selected, out of the 
58 million rural stay-at-home children, there are around 40 million under 14 years of age. 
Compared to 2000, the number of stay-at-home children had grown rapidly. The stay-at-home 
children represents 28.29% of the total rural children in China.  
 
Ministry of Justice: strengthening the protection of stay-at-home and migrating children 
to prevent the trafficking of children 
Full text: http://acwf.people.com.cn/GB/6930162.html

People Web & ACWF News, 27 February 2009: The Ministry of Justice provided 
suggestions for strengthening the protection of stay-at-home and migrating children during 
the press conference on national research of rural stay-at-home children. According to the 
spokesperson, preventing the trafficking of children amongst migrating and stay-at-home 
children is a vital issue. In addition to enhancing the education of guardians and parents on 
their responsibilities, there is also a need to provide to children legal information, safety 
information, self-protection and self-defence education.  
 
Shanxi province to expand the network of rural workers’ union in order to establish a 
long-term system to protect rural workers’ rights 
Full text: http://nc.people.com.cn/GB/6916960.html
 People Daily, 25 February 2008: Shanxi province has been expanding the network of 
rural workers’ union in order to establish a long-term system to protect rural workers’ rights 
since last year. The ‘Federation of Workers’ Unions’ has now covered 1394 towns, and has 
allowed the protection of rights to be extended to the forgotten corners. In addition, the total 
number of union members has increased from 5.7 million last year to the current 6.24 million.  
 
中国拟建立社会治安综治巡视制度   
摘自：http://news.xinhuanet.com/newscenter/2008-02/12/content_7591793.htm  
  新华网北京２月１２日电（记者 田雨）中央综治委日前发布的 2008 年全国综治工

作要点提出，要建立社会治安综合治理巡视制度，加大对发生严重危害社会稳定重大问

题的地方，实施领导责任查究和“一票否决”的力度。 （2008 年 02 月 12 日 来源：新

华网） 
 
全国妇联：被拐卖儿童中农村留守儿童居第二位  
摘自：http://www.china.com.cn/news/2008-02/27/content_10861371.htm  
  《农村留守儿童状况调查报告》显示，被拐卖儿童中，留守儿童居第二位。《报告》

指出，相当多的监护人只是有时会注意并采取措施预防留守儿童意外伤害发生。据有关

部门反映，被拐卖儿童中，流动儿童居第一位，留守儿童居第二位。一些离校大龄留守

儿童处于无人监管，自行其事的状态，容易侵害他人或受到侵害。 (来源: 中国网  
2008-02-27) 
 

 
调查：平均每四个农村儿童就有一个多留守儿童  
摘自：http://www.jyb.com.cn/xwzx/gnjy/zhbd/t20080227_144691.htm  
  新华网消息 2 月 27 日上午，全国妇联在京召开全国未成年人家庭教育状况抽样调
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查和全国农村留守儿童状况调查发布会。报告指出，平均每四个农村儿童中就有一个多

留守儿童。根据 2005 年全国 1%人口抽样调查的抽样数据推断，全国农村留守儿童约

5800 万人，其中 14 周岁以下的农村留守儿童约 4000 多万。和 2000 年相比，2005 年的

农村留守儿童规模增长十分迅速。在全部农村儿童中，留守儿童的比例达 28.29%。 (2008
年 02 月 27 日 作者：马丽娜 来源：新华网） 
 
司法部: 加强留守流动儿童保护 防止儿童拐卖 
摘自：http://acwf.people.com.cn/GB/6930162.html  
  人民网 2 月 27 日电 在全国农村留守儿童状况调查发布会上，司法部发言人提出了

关于加强留守流动儿童的安全保护的建议。发言人称，留守流动儿童中，防止儿童的拐

卖是很重要的问题。除了加强对监护人和家长的监护责任教育以外，还应该对儿童，特

别是未成年人进行法律知识、安全知识、自救、自护意识的教育，应该在教育报告里加

一个补充。 
2008 年 02 月 27 日  来源：人民网-中国妇联新闻 
 
山西扩大农村工会网络 构建农民工维权长效机制 
摘自：http://nc.people.com.cn/GB/6916960.html  
  人民网太原 2 月 24 日电 （记者王科）村办企业都要建工会，主席竞选上岗，工资

由乡镇工会支付。去年至今，山西把扩大农村工会维权网络，作为农村社会管理的长效

机制之一，普遍建立“工会联合会”，目前已覆盖全省 1394 个乡镇，使维权触角延伸到

许多过去“被遗忘的角落”，全省工会会员也从去年的 570 多万增加到目前的 624 万。

（2008 年 02 月 25 日 来源：人民网－《人民日报》） 
 
～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～ 
F or more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following: 
UNIAP Regional news digest:  uniap.mekong@un.or.th
UNIAP Cambodia news digest:  info.uniap.kh@undp.org   
UNIAP China news digest:   uniapchina@yahoo.cn
UNIAP Lao PDR news digest:  phimmasone.thongphataysack@undp.org
UNIAP Myanmar news digest:  ayhtut.uniapmm@undp.org
UNIAP Thailand news digest:  uniap thai@un.or.th    
UNIAP Vietnam news digest:  uniapvietnam@vnn.vn
 
Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval by the 
United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region 
China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the 
original source. 
 
If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email 
with the word ‘Subscribe’ in the subject line to uniapchina@yahoo.com.cn. If you do not wish to 
receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and 
typing "unsubscribe" in the subject line. 
 
Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: 
http://uniap.law.pku.edu.cn   
 
If you have any human trafficking news/ advocacy/ events/ others that you would like to circulate via 
the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to this email 
address.    
 
UNIAP China Office 
Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound 
No.1 Xindonglu, Chaoyang District  
Beijing 100600, P.R. China 
Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671 
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Fax: (+ 86 10) 6420 3115 
Email (general): uniapchina@yahoo.cn
Website: http://uniap.law.pku.edu.cn, and www.no-trafficking.org  
～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～﹡～ 
  本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。 
  如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.com.cn, 注明预订即可。如果您不希望收到

UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。 
  往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室（ UNIAP China ）的网址
http://uniap.law.pku.edu.cn
  如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家

交流，请与我们联系。联系方式如下： 
 
UNIAP 中国办公室 
地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131  
邮编：100600 
电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671 
传真：(+ 86 10) 6420 3115 
电子邮件 (办公室)： uniapchina@yahoo.cn
项目网页: http://uniap.law.pku.edu.cn , and www.no-trafficking.org
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